

# Church ROUTES

LIMASSOL SUSTAINABLE MOBILITY GUIDE



Visitors can become familiar with yet another aspect of Cyprus civilization by discovering churches and monasteries of the former Byzantine Empire. There are several routes in Limassol including one on Troodos with its ten richly decorated churches and monasteries. UNESCO, an agency of the United Nations whose primary aim is to identify and conserve sites whose outstanding values should be preserved for all humanity, have placed these 10 locations on the World Heritage List. There are four religious routes throughout Limassol.

More details can be obtained from your local CTO Office or from the website [www.visitcyprus.com](http://www.visitcyprus.com)

## 1st Local Route of Lemesos Religious Route

**Total route length:** 72 kilometres.

**Start Point:** Cyprus Mediaeval Museum (inside the Castle of Limassol)

**End Point:** Church of Timios Stavros, Kouka, Limassol

**Highlights:** Cyprus Medieval Museum (the Castle of Limassol), the church of Agios Efstathios in Kolossi, Omodos (Monastery of Timios Stavros), Koilani (Agia Mavri church, Monogenous church, and the church of Panagia which also hosts the Ecclesiastical Museum of Koilani), Kouka (Timios Stavros church)

## 2nd Local Route of Lemesos Religious Route

**Total route length:** 56 kilometres.

**Start Point:** Church of Agia Anastasia, Pano Polemidia

**End Point:** Monastery of Timios Prodromos, Mesa Potamos

**Highlights:** Pano Polemidia (Agia Anastasia church), Monagri (many significant churches including the Monastery of Panagias Amasgou, the Monastery of Archangel, Agios Georgios church, and the parish church of the village). Kouka (the Monastery of Timios Stavros), Mesa Potamos (the Monastery of Timios Prodromos)

## 3rd Local Route of Lemesos Religious Route

**Total route length:** 6 kilometres.

**Start Point:** Church of Timios Stavros, Parekklesia

**End Point:** Church of Agios Mamas, Louvaras

## 4th Local Route of Lemesos Religious Route

Monasticism and Asceticism

**Total route length:** 97 kilometres

**Start Point:** Monastery of Agios Nikolaos "ton Gatou", Akrotiri

**End Point:** Monastery of Panagia tis Sfalagiotissas, Agios Athanasios



# Церковные МАРШРУТЫ

ПУТЕВОДИТЕЛЬ ПО ЛИМАСОЛУ



Посетители острова могут познакомиться с еще одним аспектом кипрской цивилизации, открыв для себя церкви и монастыри эпохи бывшей Византийской империи. Существует несколько таких маршрутов по городу Лимасол, включая один в горах Троодоса. Они охватывают десять самых богато украшенных храмов и монастырей острова. UNESCO, агентство ООН, чьей основной целью является выявление и охрана памятников, выдающееся значение которых должно быть сохранено для человечества, внесло эти 10 мест в список Всемирного наследия. Существуют четыре религиозных маршрута по городу Лимасол.

Дополнительную информацию можно получить в местных бюро КОТ или посетив сайт: [www.visitcyprus.com](http://www.visitcyprus.com)

## 1ый религиозный маршрут Лимасола

**Общая протяженность:** 72 км

**Старт:** Средневековый музей Кипра (внутри замка Лимасола)

**Финиш:** Церковь Святого креста, Кука, Лимасол

**Основные места:** Средневековый музей Кипра (замок Лимасола), церковь Св. Эфстафия в Колосси, Омодос (Монастырь Святого креста), Килани (церковь Св. Маври, церковь Моногенус и Панагия (в которой также располагается Церковный музей Килани), Кука (церковь Святого креста)

## 2ой религиозный маршрут Лимасола

**Общая протяженность:** 56 км

**Старт:** Церковь Св. Анастасии, Пано Полемидия

**Финиш:** Основные места: Пано Полемидия (церковь Св. Анастасии), Монагри (много значимых церквей среди которых Монастырь Панагии Амасгу, Монастырь Архангела, церковь Св. Георгия, а также приходская церковь деревни), Кука (Монастырь Святого креста), Меса Потамос (Монастырь Св. Предтечи)

## 3ий религиозный маршрут Лимасола

**Общая протяженность:** 6 км

**Старт:** Церковь Святого креста, Парекклисья

**Финиш:** Церковь Св. Мамаса, Луварас

## Монашество и аскетизм Религиозный маршрут D

**Общая протяженность:** 97 км

**Старт:** Монастырь Св. Николая («Кошачий»), Акротири

**Финиш:** Монастырь Панагии Сфалангиотиссы, Айиос Атанасиос